
 

Protokół Nr IV/14 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 30 grudnia 2014 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 
 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 14 
 

Sesję rozpoczęto o godz. 12
15 

Sesję zakończono o godz. 14
30 

 

Ad. 1 

Otwarcia kolejnego posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady – Pan Ryszard Bruzda, który 

na wstępie swego wystąpienia na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

Następnie powitał wszystkich zaproszonych i obecnych na sali gości. W dalszej części 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. 

1. Otwarcie IV sesji Rady Gminy Widawa. 

2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu usuwania i unieszkodliwiania 

wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Widawa na lata 2014-2032”. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2014 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Widawa na 2015 

rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Widawa na 2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej jako komisji doraźnej Rady 

Gminy Widawa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2015 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Zdrowotnego „ZDROWA GMINA” 

na lata 2015-2016 oraz udzielenia dotacji dla Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie z przeznaczeniem na realizację Programu w 

2015 roku. 

11. Wolne wnioski i sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie Przewodniczący udzielił głosu Panu Michałowi Włodarczykowi – Wójtowi Gminy, 

który zaproponował wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały uchylającej uchwałę 

podjętą na poprzedniej sesji w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Widawa. W toku dalszej wypowiedzi przedstawił pokrótce uzasadnienie do zgłoszonej 

propozycji zaznaczając, iż wspomniany przez niego akt został negatywnie zaopiniowany 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zaproponował umieszczenie zgłoszonego projektu 

uchwały w punkcie 6 porządku obrad. Następnie zarządził głosowanie nad zgłoszoną 

propozycją, w wyniku którego rada jednogłośnie, czyli 14 głosami „za” przyjęła pod obrady 

dodatkowy projekt uchwały. 



 

W związku z czym Rada Gminy obradowała według następującego planu: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Gminy Widawa. 

2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu usuwania i unieszkodliwiania 

wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Widawa na lata 2014-2032”. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2014 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od 

podatku od nieruchomości na terenie gminy Widawa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Widawa na 2015 

rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Widawa na 2015 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej jako komisji doraźnej Rady 

Gminy Widawa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2015 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Zdrowotnego „ZDROWA GMINA” 

na lata 2015-2016 oraz udzielenia dotacji dla Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie z przeznaczeniem na realizację Programu w 

2015 roku. 

12. Wolne wnioski i sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia protokołu 

z poprzedniego posiedzenia pytając, czy zachodzi konieczność jego odczytania. Ze względu 

na to, iż nikt z radnych nie wyraził takiej potrzeby oraz nie zgłoszono jakichkolwiek uwag do 

protokołu Przewodniczący zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z poprzedniego posiedzenia Rady Gminy 

został przyjęty 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 3 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący w pierwszej kolejności poprosił o zabranie 

głosu Pana Krzysztofa Michalskiego, który sporządził „Program usuwania 

i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Widawa na lata 2014-

2032” i omówienie wspomnianego opracowania. 

W pierwszej kolejności Pan K. Michalski pogratulował władzom gminy sukcesów 

wyborczych. Następnie zaznaczył, iż program, o którym mowa jest jednym z kluczowych 

dokumentów, jaki powinna posiadać gmina a na jego sporządzenie samorządy mogą uzyskać 

dofinansowanie z Ministerstwa Gospodarki. W toku dalszej wypowiedzi poinformował 

zebranych, w jakim okresie opracowywany był wspomniany dokument oraz jaki zakres prac 

obejmowały poszczególne etapy. Ponadto wskazał, iż już na początku prac, po złożeniu 

wniosku przyznano gminie Widawa dofinansowanie w wysokości 80 % na sporządzenie 

przedmiotowego programu. Kontynuując swą wypowiedź Pan K. Michalski zapewnił 

zebranych, iż jeśli chodzi o rury wodociągowe wykonane z azbestu, nie są one w żadnym 

stopniu szkodliwe dla zdrowia, gdyż azbest jest to minerał pochodzący z ziemi i właśnie jego 

utylizacja polega na umieszczeniu go w ziemi. Następnie wracając do omawiania programu 

zaznaczył, iż przed przedłożeniem go Radzie Gminy do zatwierdzenia musiał on być 

uzgodniony z trzema instytucjami a mianowicie z Państwowym Wojewódzkim Inspektorem 



 

Sanitarnym, Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska oraz Ministerstwem Gospodarki. 

W dalszej kolejności przedstawił dane statystyczne dotyczące inwentaryzacji obiektów 

pokrytych płytami azbestowymi, znajdujących się na terenie gminy posługując się danymi 

wyrażonymi w metrach kwadratowych oraz tonach. Następnie zaznaczył, iż wyżej 

wymienione parametry pozwolą w przyszłości określić koszty utylizacji oraz położenia 

nowego poszycia dachowego. Ponadto poinformował, iż decydując się na wystąpienie do 

Wojewódzkiego Funduszu o dofinansowanie kosztów usunięcia i utylizacji azbestu należy 

mieć na uwadze to, iż na terenie województwa łódzkiego znajdują się jedynie dwa 

składowiska przyjmujące odpady niebezpieczne. W toku dalszej wypowiedzi Pan 

K. Michalski przedstawił koszty usunięcia oraz utylizacji azbestu, jakie mogą ponieść 

indywidualne osoby oraz w przypadku, gdy będzie to realizowane poprzez gminę dla 

większej liczby osób zainteresowanych kwota ta może ulec zmniejszeniu. Następnie na 

podstawie ilości zainwentaryzowanego azbestu na terenie gminy przedstawił łączne koszty, 

które jak zauważył można byłoby rozłożyć na kolejne lata i systematycznie demontować 

szkodliwe pokrycia dachowe. Ponadto zaznaczył, iż na powyższe działania można uzyskać 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 99 % 

dofinansowania. Na zakończenie wyjaśnił jeszcze kwestie związane z wyliczeniem kosztów, 

jakie należy ponieść za zdjęcie oraz odbiór płyt azbestowych a także omówił, na jakich 

zasadach następuje demontaż i jak powinny zachowywać się osoby wykonujące takie prace 

i jakie dokumenty winno się od nich wymagać po zakończeniu prac. 

Następnie Pan K. Michalski podziękował za uwagę i udał się do sali obok, gdzie udzielał 

osobom zainteresowanym odpowiedzi na nurtujące ich pytania. 

Z kolei Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy mają uwagi, czy też 

zapytania do przedstawionego programu. Następnie ze względu na brak jakichkolwiek 

zastrzeżeń odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/13/14 w sprawie uchwalenia 

„Programu usuwania i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 

Widawa na lata 2014-2032” została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez 

wszystkich radnych. 

 

Ad. 4 i 5 

W toku dalszych obrad Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Dorotę Słowińską – 

Skarbnik Gminy i omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej oraz uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. Dodał, iż wymienione powyżej 

akty omawiane były już przez Panią Skarbnik na poszczególnych komisjach rady. 

Na wstępie swej wypowiedzi Skarbnik Gminy zaznaczyła, iż zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej są związane ze zmianą planu dochodów i wydatków zarówno 

bieżących jak i majątkowych na 2014 rok oraz zmianą wydatków majątkowych na 2015 rok. 

Ponadto dodała, iż modyfikacji uległy również przedsięwzięcia, których realizacja z różnych 

przyczyn nie jest możliwa w bieżącym roku, w związku z czym konieczne jest wprowadzenie 

ich do Wieloletniej Prognozy Finansowej na kolejny rok. Następnie zaznaczyła, iż we 

wspomnianym powyżej dokumencie przesuwane są również inne zadania ujęte, jako 

jednoroczne, które również zostały rozpoczęte, ale niedokończone. W toku dalszej 

wypowiedzi poinformowała, jakie to są przedsięwzięcia i wyjaśniła dlaczego dokonane 

zostały takie zmiany. Kontynuując omówiła również zmiany, jakie zostały wprowadzone 

w budżecie gminy spowodowane głównie zwiększeniem dotacji oświatowych, jakie 

przekazywane są przez Ministerstwo Finansów. Następnie zaznaczyła, iż kwoty 

wspomnianych dotacji mogą być wprowadzone do budżetu gminy jedynie na podstawie 

uchwały, jaką podejmuje Rada Gminy. Ponadto Pani Skarbnik podkreśliła, iż zmienił się 

również załącznik inwestycyjny, który zawiera wykaz przedsięwzięć z uwagi na, to co już 

wcześniej wyjaśniła a mianowicie obniżenia kwot wydatków o koszty zadań, które nie zostały 



 

zrealizowane w tym roku i które przeniesione zostały na zadania wieloletnie. Dodatkowo 

wprowadzona została kwota na sfinansowanie pobytu dzieci w placówkach przedszkolnych 

na terenie innych gmin, wyjaśniając jaka wysokość środków finansowych i dla jakich 

samorządów musi być przekazana. W toku dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik wyjaśniła, iż 

zmianie uległy jeszcze plany przychodów i rozchodów a także konieczne było dokonanie 

przesunięć pomiędzy działami i paragrafami z uwagi na kończący się rok w ten sposób, iż 

z tych działań, na których dało się zaoszczędzić przenosi się tam, gdzie brakuje środków na 

wykonanie. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał Wójt Gminy zaznaczając, iż ujęcie 

tych zadań, o których mówiła Pani Skarbnik w Wieloletniej Prognozie Finansowej nie 

oznacza wcale tego, iż zostaną one wykonane w przyszłym roku, gdyż kwoty zaplanowane na 

ich realizacje są zbyt małe. Następnie wyjaśnił, iż przyglądając się realizowanym 

inwestycjom wodociągowym stwierdził, iż na terenie gminy jest jeszcze wiele miejscowości 

nieposiadających nitki wodociągowej, takie jak chociażby Ruda, Chrząstawa czy Raczynów. 

W toku dalszej wypowiedzi zapewnił, iż będą czynione starania, aby z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 pozyskać środki na dofinansowanie inwestycji w celu 

zakończenia budowy wodociągów na terenie gminy. Następnie zaznaczył, iż również 

ul. Nowomiejska będzie jednym z tych etapów, wpiętych we wspomniany projekt. W toku 

dalszego wystąpienia poinformował, na jakim etapie są prace związane z budową wodociągu 

w miejscowości Siemiechów i Kolonia Ochle oraz jaki został wyłoniony wykonawca. 

Ponadto omówił szczegóły realizacji oraz koszty wspomnianego zadania a także wysokość 

dofinansowania, jakie udało się uzyskać. Kontynuując swą wypowiedź Wójt Gminy podjął 

jeszcze temat związany z inwestycją dotyczącą dobudowy garaży do strażnicy OSP 

w Brzykowie, gdzie dodatkowo zaplanowana była kwota na wykonanie drogi przed tym 

budynkiem, co nie zostało zrealizowane. Następnie zwrócił się z prośbą do radnych 

o zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie środków na dokończenie tego przedsięwzięcia. 

Na zakończenie wyjaśnił jeszcze, iż na powyższe działania nie można pozyskać środków 

unijnych, gdyż dofinansowania przyznawane są na straże a nie na budowę garaży. 

Po wypowiedzi Wójta Gminy głos zabrał radny M. Janiak, który zwrócił się z zapytaniem do 

Pani Skarbnik dotyczącym budowy ul. Nowy Rynek, czy została ona ujęta w omawianych 

aktach. 

Odpowiedzi na powyższe udzielił Wójt Gminy, który wyjaśnił, iż za kwotę jaka wstępnie 

została zaplanowana nie można wykonać wspomnianej inwestycji. Dodał, iż jest to 

rozbudowane i kosztowne przedsięwzięcie, gdyż wokół wspomnianej ulicy znajduje się 

przystanek autobusowy. Następnie zaznaczył, iż z tego co się orientuje istnieje dokumentacja, 

z której wynika, iż jest to dość pokaźna inwestycja. Wyjaśnił również, iż w przyszłości 

owszem można przystąpić do jej realizacji, ale przy pozyskaniu środków z zewnątrz, tak jak 

chociażby z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, z którego można pozyskać 

50 % zwrot kosztów. W toku dalszego wystąpienia dodał, iż jeśli chodzi o drogę nr 1 i nr 10/1 

jest to droga, która będzie prowadzić do nowowybudowanego Komisariatu Policji, jest 

również elementem całości wspomnianego przedsięwzięcia i jest to również kwestia dalszej 

przyszłości. 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy odnosząc się do uwagi Pani Marii Werner – sołtys 

sołectwa Widawa odnośnie ul. Pastwiskowej wyjaśniając, iż realizacja tego zadania również 

przesunięta została na kolejny rok. 

Jako kolejny głos zabrał radny P. Dobrowolski, który wymieniając zadania przełożone do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zapytał, czy one będą rzeczywiście realizowane. Ponadto 

zaznaczył, iż przedsięwzięcia w jakiś sposób zostały rozpoczęte poprzez chociażby 

wykonanie dokumentacji. 

Odnosząc się do powyższego Wójt Gminy zaznaczył, iż to pytanie powinno być raczej 

skierowane do jego poprzednika, ponieważ w budżecie gminy na 2014 rok ujętych było wiele 



 

założeń, które nie zostały zrealizowane. Następnie wyjaśnił, iż jeśli chodzi o inwestycje to 

Rada Gminy będzie decydowała, jakie przedsięwzięcia, czy też w jakim kształcie będą 

realizowane w przyszłym roku. Ponadto podkreślił, iż jest zwolennikiem budżetu 

obywatelskiego i nie zamierza narzucać jakichkolwiek zadań, lecz pozostawia Radzie Gminy 

decydujący głos, co do wyboru przedsięwzięć, on natomiast będzie ograniczał się do 

doradzania i wspomagania prawidłowej ich realizacji. 

Następnie ze względu na brak dalszych pytań oraz uwag do przedstawionych powyżej 

projektów uchwał Przewodniczący odczytał kolejno ich treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/14/14 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na 2014 rok została przyjęta 11 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących 

się” radnego M. Janiaka, P. Dobrowolskiego i A. Kowalczyka oraz Uchwała Nr IV/15/14 w sprawie 

zmiany w budżecie Gminy na 2014 rok została przyjęta 12 głosami „za”, przy 2 głosach 

„wstrzymujących się” radnego M. Janiaka i A. Kowalczyka. 

 

Ad. 6 

W kolejnym punkcie Przewodnicząc poprosił również Panią Skarbnik o przedstawienie 

uzasadnienia do przedłożonego projektu uchwały, który wstępnie omówił Wójt Gminy. 

Na wstępie swej wypowiedzi Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż na poprzedniej sesji 

podejmowana była uchwała w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Widawa. Następnie poinformowała, iż wspomniany akt został następnie opublikowany 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego a także przedłożony do rozpatrzenia 

przez nadzór oraz Regionalną Izbę Obrachunkową, która to właśnie zakwestionowała ten akt. 

Wyjaśniła, iż mianowicie zastrzeżenia budził zapis dotyczący budowli i rurociągów służących 

do wydobywania i przesyłania wody oraz doprowadzania ścieków, ponieważ nie zawiera 

wzmianki o tym, iż nie dotyczy to podmiotów, które służą działalności gospodarczej. Ponadto 

dodała, iż w związku ze zmianą przepisów przed podjęciem wspomnianej uchwały należy 

złożyć stosowne zgłoszenia do Urzędu Ochrony Konkurencji Konsumentów, co nie zostało 

w naszym przypadku spełnione. Na zakończenie zaznaczyła, iż chcąc uniknąć dodatkowych 

sankcji wskazane jest uchylenie podjętej uchwały i dopełnienie niezbędnych formalności 

a w rezultacie podjęcie prawidłowego aktu. 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek pytań odczytał treść projektu uchwały i zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/16/14 w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy 

Widawa została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 7 

Z uwagi, iż kolejny punkt dotyczył zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na kolejny rok 

Przewodniczący zaznaczył, iż został on przekazany w materiałach radnym, wobec czego nie 

widzi konieczności jego dodatkowego omawiania. 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek pytań oraz konieczności jego odczytania 

zapoznał obecnych z treścią projektu uchwały i zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/17/14 w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Rady Gminy Widawa na 2015 rok została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 8 

W kolejnym punkcie Przewodniczący zaznaczył, iż plany pracy poszczególnych komisji 

stanowią załączniki do przedmiotowego projektu uchwały. Następnie zapytał, czy są 

jakiekolwiek pytania do przedłożonych propozycji. 



 

Zgłosił się radny M. Barwaśny, który zauważył, iż w załączniku nr 4 i 5 zaistniały błędy 

techniczne a mianowicie zamiast „na rok 2014” winno być „na rok 2015”. 

Następnie ze względu na brak dodatkowych pytań Przewodniczący odczytał treść projektu 

uchwały z uwzględnieniem zgłoszonych uwag. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/18/14 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych komisji Rady Gminy Widawa na 2015 rok została przyjęta 14 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

Następnie Przewodniczący zarządził kilkuminutowę przerwę. 

 

Ad. 9 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący w pierwszej kolejności poinformował, iż obecny Statut 

Gminy Widawa nie sprawdził się, wobec czego zaszła konieczność wprowadzenia kilku 

zmian za czym opowiedziała się większość radnych. W związku z powyższym należy 

powołać skład Komisji Statutowej. Następnie Przewodniczący zaproponował, aby 

wspomniana komisja liczyła nie więcej niż trzech członków, ponieważ jego zdaniem to 

wystarczająca liczba osób, która zdoła uporać się z opracowaniem zmian. 

Z uwagi natomiast, iż nie zgłoszono innych propozycji, co do składu liczbowego komisji 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków tejże komisji. 

W tym miejscu wystąpił radny S. Stępnik, który zaproponował kandydatury radnych: 

 M. Barwaśnego, 

 P. Dobrowolskiego, 

 J. Szmudy. 

Następnie z uwagi na brak innych propozycji oraz zgody zgłoszonych kandydatów do udziału 

w pracach Komisji Statutowej Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i zarządził 

głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/19/14 w sprawie powołania 

Komisji Statutowej jako komisji doraźnej Rady Gminy Widawa została przyjęta 13 głosami 

„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” radnego J. Szmudy. 

 

Ad. 10 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu obrad Przewodniczący w pierwszej kolejności 

udzielił głosu Wójtowi Gminy, który w kwestii formalnej zaproponował wprowadzenie 

drobnej zmiany w załączniku a mianowicie w części II ust. 1 pkt 1 proponowanego programu 

pozostawić zapis „udostępnienie pomocy edukacyjnej, terapeutycznej i rehabilitacyjnej 

osobom uzależnionym i współuzależnionym w ramach działalności punktu terapeutyczno–

poradniczego w Widawie (Gminny Ośrodek Zdrowia), w którym świadczona jest pomoc 

psychologów w każdy poniedziałek w godz. 13
00

 - 18
00

”. 

Następnie Przewodniczący poprosił Panią Emilię Konieczną – pracownika Urzędu Gminy 

o przedstawienie uzasadnienia do przedłożonego projektu uchwały. 

Na wstępie swego Pani E. Konieczna, która wyjaśniła, iż zapisy ustawy o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii 

nakładają na organy gminy obowiązek czynienia działań zmierzających do zmniejszenia 

ilości spożywanego alkoholu, zmian struktury jego spożycia oraz ograniczenia dostępu do 

narkotyków. Następnie zaznaczyła, iż wskazane powyżej działania zawarte są w programie 

stanowiącym załącznik do przedłożonego projektu uchwały. Ponadto dodała, iż akt ten 

określa zatem lokalną strategię przeciwdziałania wspomnianym uzależnieniom oraz obejmuje 

profilaktykę oraz minimalizację szkód spowodowanych przez używki. Na zakończenie 

wyjaśniła, iż omówione działania należą do zadań gminy, wobec czego Rada Gminy co roku 

zobowiązana jest do uchwalania przedłożonego programu. 

Następnie głos zabrał radny J. Szmuda, który zapytał ilu osobom w skali roku udzielana jest 



 

pomoc osobom uzależnionym od alkoholowego, czy też narkotyków. 

Odpowiedzi na powyższe udzielił Pan Grzegorz Namirowski – Przewodniczący Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, który wyjaśnił, iż jeśli chodzi 

o uzależnienie od alkoholu, jego zdaniem choćby byłaby to jedna osoba to warto. Natomiast 

zaznaczył, iż osoby zaangażowane stoją na stanowisku takim, iż należy pomagać nie tylko 

osobom uzależnionym, ale także ich rodzinom. Ponadto zaznaczył, iż w kwestii statystyk, to 

one co roku maja się różnie i tak chociażby w roku ubiegłym skierowano na leczenie 

obowiązkowe poprzez sąd około 7 osób a z jego informacji wynika, iż leczenie, które 

kontynuują podjęły 2 osoby. W toku dalszej wypowiedzi poinformował zebranych, iż są różne 

formy docierania do osób uzależnionych, które następnie przedstawił. Następnie jeśli chodzi 

o dane dotyczące osób uzależnionych od narkotyków, to Pan G. Namirowski zaznaczył, iż jest 

to stosunkowo nowe zjawisko występujące na terenie naszej gminy, którego skala niestety 

z roku na rok wzrasta. Na zakończenie wyjaśnił, iż członkowie komisji poszerzają swoją 

wiedzę uczestnicząc w różnego rodzaju szkoleniach, których przykłady podał. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował 

zebranych o wysokości budżetu, jakim dysponuje Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz jakie środki składają się na tą sumę. 

Następnie ze względu na brak dodatkowych pytań Przewodniczący odczytał treść projektu 

uchwały z uwzględnieniem zgłoszonych uwag i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/20/14 w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad 10 

Uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały przedstawiła Pani Aneta Namirowska – 

pracownik Urzędu Gminy wyjaśniając, iż zarówno w roku bieżącym jak i w latach 

poprzednich realizowany była na terenie naszej gminy Program Zdrowotny ZDROWA 

GMINA. Następnie wyjaśniła, iż z uwagi na to, że obecnie realizowany Przez Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej program uchwalony był na lata 2013-2014 zachodzi 

podjecie kolejnego programu na lata 2015-2016. Na zakończenie zaznaczyła jeszcze, iż na 

realizację przedmiotowego programu obejmującego swym zakresem dwa działania, które 

następnie przedstawiła przekazywana jest dotacja z budżetu gminy. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który nadmienił, iż wywiązuje się z obietnic wyborczych 

ponieważ zaczęto zwiększać dofinansowanie z budżetu gminy na rehabilitację, informując 

zebranych o ile wzrosła kwota wsparcia w porównaniu z rokiem ubiegłym. W toku dalszej 

wypowiedzi wyjaśnił, iż co można zrobić za tą dodatkową kwotę. Ponadto wyjaśnił, jak 

obecnie wygląda kwestia funkcjonowania usług rehabilitacyjnych oraz jakie należy podjąć 

działania aby poszerzyć ten zakres. Kontynuując swą wypowiedzi szczegółowo omówił jakie 

przedsięwzięcia podjęto aby odzyskać i zawrzeć kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia 

na prowadzenie rehabilitacji oraz jakie jeszcze działania należy podjąć w tym kierunku. 

Następnie ze względu na brak dodatkowych uwag do przedłożonego projektu uchwały 

Przewodniczący odczytał jego treść i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr IV/21/14 w sprawie uchwalenia 

Programu Zdrowotnego „ZDROWA GMINA” na lata 2015-2016 oraz udzielenia dotacji dla 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie 

z przeznaczeniem na realizację Programu w 2015 roku została przyjęta 14 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad 12 

W kolejnym punkcie dotyczącym wolnych wniosków i spraw różnych jako pierwszy głos 



 

zabrał radny M. Jaros, który zwrócił się z zapytanie do Wójta Gminy o kwestię zawierania 

umów z rolnikami na świadczenie usług w zakresie odśnieżania dróg. Jednocześnie 

zaznaczył, iż praktykowany w poprzednich latach system odśnieżania dróg dobrze się 

sprawdzał. 

W odpowiedzi na powyższe Wójt Gminy przyznał, iż rzeczywiście umowy z rolnikami 

prowadzącymi działalność gospodarczą na dzień dzisiejszy nie zostały jeszcze zawarte, gdyż 

należało sprawdzić pod kątem prawnym. Następnie dodał, iż po otrzymaniu w ubiegłym 

tygodniu opinii prawnej zostały przygotowane takie umowy, które w najbliższym czasie 

zostaną zawarte z 3 osobami z terenu gminy. Ponadto zaznaczył, iż te podmioty nie odśnieżą 

wszystkich dróg znajdujących się na obszarze naszej gminy a głównym tzw. ”odśnieżaczem” 

jest Zakład Usług Komunalnych. Na zakończenie zaznaczył, iż ma nadzieję, iż w rezultacie 

uda się sprawnie odśnieżyć wszystkie drogi. 

Jako kolejny głos zabrał radny M. Janiak, pytając o przyczynę zamknięcia placu targowicy 

przy ul. Kiełczygłowskie, który służył niektórym mieszkańcom a także klientom 

funkcjonującego w pobliżu Zakładu Fryzjerskiego jako parking. 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił Wójt Gminy wyjaśniając, iż targowica została 

zamknięta ponieważ odbywa się tam od wielu miesięcy proceder podrzucania śmieci. 

Następnie zaznaczył, iż firma Eko Region podniosła gminie stawkę za odbiór odpadów 

komunalnych o około 50 %, wobec czego ze środków publicznych nie będą opłacane koszty 

za różnego śmieci, które ktoś w nocy przywozi i pozostawia na targowicy. Ponadto zaznaczył, 

iż wydał polecenie zamknięcie targowicy właśnie z tego powodu a nie po to żeby komuś 

zrobić na złość. Kontynuując swą wypowiedź wyjaśnił, iż przeprowadzona została umowa 

z właścicielem wspomnianego zakładu i w wyniku porozumienia tej osobie zostaną 

udostępnione klucze w celu umożliwienia korzystania jej klientom korzystania placu 

targowicy pod warunkiem, że będzie ona sprawowała również nadzór nad tym miejscem. 

Ponadto zaznaczył, iż zostaną dodatkowo zminimalizowane koszty za wywóz odpadów 

z targowicy poprzez wstawienie kosztów do segregacji śmieci nad czym czuwać będą 

pracownicy odpowiedzialni za obsługę targowicy. Na zakończenie dodał, iż w przypadku 

nasilenia się procederu podrzucania śmieci zostaną zamontowane kamery, co niestety 

wygeneruje dodatkowe koszty. 

Następnie głos zabrała Pani M. Werner sołtys Widawy, która zauważyła, iż należałoby takie 

osoby ukarać, bo najwięcej zaśmiecony jest teren przy ul. Kuziówek i to jej zdaniem jest 

zasługą osób przyjezdnych a nie mieszkańców Widawy. 

Z powyższą uwagą zgodził się Wójt Gminy, który zaznaczył, iż dopóki nikomu nie 

udowodniono tego procederu należy podjąć szczególne działania aby wykryć sprawców, czy 

też zapobiegać dalszemu zaśmiecaniu. 

W toku dalszych obrad głos zabrał ponownie radny M. Janiak, który zwrócił się z prośbą 

dotyczącą wykazania zainteresowania tzw. „Kurhanem”, który również jest zaśmiecany a 

drzewa na nim rosnące stawiają zagrożenie dla dzieci, które tamtędy uczęszczają do szkoły. 

Do powyższego tematu na prośbę Wójta Gminy wypowiedziała się Pani Dorota Kaczmarek – 

Kierownik Referatu Inwestycji, Ochrony Środowiska i Spraw komunalnych, która wyjaśniła, 

iż „Kurhan” jest odrębną działką będącą własnością gminy zainwentaryzowany jako teren 

leśny. Następnie dodała, iż jeżeli chodzi o uprzątnięcie tego terenu, to jak już wstępnie 

nadmieniła Panu Wójtowi istnieje możliwość uzyskać dotację z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na pielęgnację zieleni natomiast pozostałe prace 

porządkowe, czy też wykonanie ogrodzenia, to niestety środki będą musiały być wyłożone 

z budżetu gminy. Ponadto zaznaczyła, iż wszelkie działania jakie mają być prowadzone na 

tym terenie muszą być uzgodnione z konserwatorem zabytków, gdyż obiekt ten znajduje się 

na liście zabytków. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał Wójt Gminy, który wyjaśnił, iż jak już 

wspomniała jego przedmówczyni jest to zabytek Ina prowadzenie jakichkolwiek zadań 



 

inwestycyjnych konieczne jest uzyskanie stosownych zezwoleń. Następnie zapewnił, iż po 

dokładniejszym rozeznaniu tematu poczynione zostaną działania aby w jakiś sposób 

uporządkować ten teren. Ponadto dodał, iż w ostatnim czasie przeprowadzona inwestycja 

związana z modernizacją parku w Widawie. W toku dalszej wypowiedzi przedstawił pokrótce 

zakres wykonanych prac oraz koszt tego przedsięwzięcia oraz kwotę uzyskaną 

z dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Na 

zakończenie dodał jeszcze, iż aby utrzymać porządek w tym miejscu konieczne będzie 

zamontowanie kamery. 

Następnie wracając do tematu „Kurhanu” Przewodniczący Rady zaznaczył, iż konsultacja 

z konserwatorem zabytków byłaby sensowna chociażby po to aby ustalić jaka ma być 

przyszłość tego terenu, gdyż na obecną chwilę jest to miejsce mało estetyczne. 

W powyższym temacie głos zabrała jeszcze Pani sołtys M. Werner, która zaznaczyła, iż 

w poprzednich kadencjach wiele razy poruszana była kwestia „Kurhanu” i podejmowane były 

pewne działania, które wstrzymywane były przez przeciwników, tzw. „obrońców przyrody”. 

Z kolei Wójt Gminy zaznaczył, iż jeżeli będzie taka wola rady, która to podejmuje decyzje 

w takich kwestiach to podjęte zostaną odpowiednie przedsięwzięcia. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zaznaczył, iż powyższy problem przekazany 

zostanie Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska, aby członkowie 

tejże komisji zajęli się tym tematem. 

Jako kolejny w powyższej kwestii głos zabrał radny J. Szmuda Przewodniczący wspomnianej 

komisji, który zapewnił, iż wspólnie z pozostałymi członkami komisji zajmie się tym 

tematem. Ponadto zaznaczył, iż podjęcie działań wiąże się z pewnymi kosztami, które 

w pierwszej kolejności należałoby zabezpieczyć na ten cel a których na obecną chwilę nie 

posiadamy. Dodał również, iż kwestia wycinania drzew wiąże się również z uzyskaniem 

odpowiednich zezwoleń, gdyż w przeciwnym razie narazimy gminę na olbrzymie kary. 

Następnie zmieniając temat zwrócił się z podziękowaniami w kierunku Pana Dariusza 

Michniewskiego – Kierownika Gminnego Zakładu Usług Komunalnych za wykonanie 

przepustu w miejscowości Siemiechów. Ponadto słowa podziękowania skierował również do 

Pani D. Kaczmarek i Pana S. Woźniaka za pilotowanie działań nad inwestycją dotyczącą 

budowy wodociągu w Siemiechowie za co podziękował również obecnemu i byłem Wójtowi. 

Na zakończenie swego wystąpienia raz jeszcze podkreślił, iż podjęte zostaną, na ile to tylko 

możliwe działania zmierzające do uprzątnięcia :Kurhanu”. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zaproponował rozpoczęcie tych działań od 

rozmów z konserwatorem zabytków, który przedstawiłby swoje stanowisko w tym zakresie. 

Następnie głos zabrał radny M. Barwaśny, który poprosił Kierownika Gminnego Zakładu 

Usług Komunalnych o ustalenie, które drogi zostały odśnieżone, czy też posypane solą, gdyż 

ze względu na pogarszające się warunki pogodowe zasadne jest przeprowadzenie tych prac 

jak najszybciej. 

W odpowiedzi an powyższe Kierownik Gminnego Zakładu Usług Komunalnych wyjaśnił, iż 

piaskarko-pług w dniu dzisiejszym na drogi wyjechał o godzinie czwartej rano. Przyznał, iż 

za wyjątkiem niektórych odcinków dróg pozostałe drogi były posypane a w obecnym 

momencie, bądź też za parę minut również i te trasy zostaną wykonane. Następnie wyjaśnił, 

iż może na niektórych etapach wydawać się niektórym osobom, iż prace te nie zostały 

przeprowadzone, a to z tego powodu, iż po  przejechaniu piaskarki śnieg z powrotem 

nawiewany był na jezdnię. 

Wobec powyższych zapewnień radny M. Barwaśny podziękował za te działania. 

Z kolei radny J. Szmuda zaznaczył, iż w budżecie gminy zapewniona została znikoma kwota 

na odśnieżanie dróg i tak na dobrą sprawę dwa-trzy tygodnie ostrej zimy i środki te zostaną 

wykorzystane. Wobec powyższego jego zdaniem Pan Kierownik robi co może aby sprostać 

tym zadaniom. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu R. Rusiniakowi – mieszkańcowi 



 

miejscowości Rogóźno, który podjął temat związany z uchwalonym na tym posiedzeniu 

Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. Zwrócił mianowicie uwagę na to, iż jest to 

program bardzo spójny wynikający wprost z ustawy natomiast w przyszłym roku dobrze 

byłoby posiłkować się Narodowym Programem Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

w którym zawarta jest diagnoza, czyli dobre rozpoznanie dobre leczenie. W toku dalszego 

wystąpienia zwrócił się z pytaniem dotyczącym ilości punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych funkcjonujących na terenie gmin na koniec roku 2014 oraz ilu mieszkańców 

gminy Widawa przypada na jeden taki punkt takiej sprzedaży. Następnie uzasadnił swoje 

zainteresowanie tym tematem. W toku dalszej wypowiedzi powołując się na zapisy ustawy 

o wychowaniu w trzeźwości pozwala Radzie Gminy wyznaczyć inne miejsca zakazujące 

sprzedaży alkoholu niż tylko te, które występują w samej ustawie. Ponadto wyraził swoje 

niezadowolenie w stosunku do zachowania się osób na sali  w momencie, gdy padło pytanie 

do Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o liczbę 

alkoholików, którym udzielono pomocy. Następnie wyraził nadzieję, iż w przyszłym roku 

program pójdzie w kierunku pomocy ko alkoholikom, czyli rodzinom osób uzależnionych, 

a także poszerzona zostanie współpraca ze szkołami, czy też ośrodkami zdrowia w celu 

zdiagnozowania tego problemu. Kontynuując swą wypowiedź wyraził również swoje 

ubolewanie nad rozpiciem i brakiem kultury picia, bo alkohol jest dla ludzi ale świnia tego nie 

ruszy, co dowiedzione zostało poprzez przeprowadzenie eksperymentu. 

Następnie głos zabrała Pani E. Konieczna, która odpowiedziała na zadane wcześniej pytanie 

informując, iż na terenie gminy obecnie znajdują się 33 punkty sprzedaży alkoholu natomiast 

punktów gastronomicznych nie ma. 

Odnosząc się do dalszej części pytania głos zabrała Pani Longina Oleszczuk – Sekretarz 

Gminy wyjaśniając, iż na obecną chwilę nie jest w stanie ustalić jaka liczba mieszkańców 

gminy przypada na jeden taki punkt, ale określi to w późniejszym terminie opierając się na 

danych z ewidencji ludności, chociażby w oparciu o spis wyborców. 

W toku dalszych obrad wywiązała się dyskusja w powyższym temacie ,w trakcie której 

Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych uświadomił 

zebranym jak poważny jest problem choroby alkoholowej i jakie są obecnie krajowe statystki 

dotyczące osób dotkniętych tym problemem przełożeniu na teren naszej gminy. Ponadto 

zaznaczył aby walczyć skutecznie z tym zjawiskiem należy współpracować z wieloma 

instytucjami. 

Następnie odchodząc od powyższego tematu głos zabrał Pan Zbigniew Bartosiewicz sołtys 

sołectwa Brzyków, który poruszył kwestię ogrodzenia Ośrodka Zdrowia w Brzykowie. 

Ponadto zapytał dlaczego odebrano dofinansowania dla rodziny czworaczków z Górek 

Grabińskich. Podziękował również za zaproszenie na wigilię na, którą nie zostali zaproszeni 

wszyscy sołtysi. 

Do powyższych uwag odniósł się Wójt Gminy, który wyjaśnił, iż jeśli chodzi o kwestię 

ogrodzenia to sprawa zostanie rozeznana i jeżeli zachodzi taka konieczność dokonana 

zostanie jego naprawa.  

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrała Pani A. Namirowska wyjaśniając, iż 

temat ten był niejednokrotnie poruszany na posiedzeniu komisji Społecznej a pokrycie 

kosztów zadania o którym mowa leży w gestii Samodzielnego Publicznego Zakładu Usług 

Zdrowotnych. 

Następnie odnosząc się do kwestii zaproszeń na wigilię Wójt Gminy wyjaśnił, iż część 

sołtysów zaproszona została w tym roku pozostała część będzie zaproszona w przyszłym roku 

z uwagi na ograniczaną liczbę gości jaką może pomieścić sala, w której odbywała się ta 

uroczystość, gdyż oprócz sołtysów zaproszonych było wiele innych osób zarówno z terenu 

gminy jak i również przedstawicieli z instytucji spoza naszego terenu. Następnie dodał, iż 

jeżeli ktoś poczuł się w jakiś sposób urażony to ubolewa nad tym i przeprasza te osoby. 



 

W powyższym temacie głos zabrała jeszcze Pani Teresa Ciechanowska sołtys sołectwa 

Chrusty, która zaznaczyła, iż jej zdaniem na wigilię zostały zaproszone osoby, które 

prowadziły Panu Wójtowi kampanię wyborczą i dla takich osób nie powinno wydatkować się 

ze środków publicznych tylko z prywatnych pieniędzy. Następnie zapytała, jaka będzie 

udzielona pomoc rodzinie, w której urodziły się czworaczki. 

Odpowiadając na powyższe pytanie Wójt Gminy wyjaśnił, iż był już z wizytą u tej rodziny 

podczas, której wręczył dzieciom prezenty w postaci maskotek, które zakupił ze swoich 

prywatnych środków. Ponadto obiecał również stosowną pomoc tej rodzinie, która cały czas 

zresztą jest udzielana pomoc poprzez realizowany Program Maluch. Ponadto dodał, iż 

przyznawane są również różnego rodzaju zasiłki celowe. 

Na zakończenie głos zabrał jeszcze Pan Maciej Michalski – sołtys sołectwa Wola 

Kleszczowa, który przypomniał, iż na poprzednim posiedzeniu Rady Gminy omawiany był 

problem bezpieczeństwa. W związku z powyższym zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska aby podjęła temat umieszczenia dodatkowego 

oświetlenia przy przejściu dla pieszych na drodze powiatowej oraz umieszczenia znaku 

ustąpienia pierwszeństwa na skrzyżowaniu dróg w Woli Kleszczowej. 

 

Ad. 13 

Następnie z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Gminy 

podziękował za udział w obradach i zamknął drugie posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta               Ryszard Bruzda 


